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[Poul Andreasen.] 
træde ændringsforslaget til § 45, stk. 4, i 
forslag til lov for Færøerne om invalide- 
pension m. v. 

Socialministeren (Bundvad): Jeg takker 
udvalget for enstemmig tilslutning til æn- 
dringsforslaget og til de fire lovforslag. 
Specielt vil jeg takke de to færøske med- 
lemmer for deres tilslutning, og jeg vil 
gerne generelt sige, at vi hernede, på samme 
måde som man gør det på Færøerne, må 
stræbe henimod, at vor lovgivning bliver 
så ensartet, som forholdene nu engang be- 
tinger. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Der foretoges først afstemning vedrø- 
rende forslag til lov for Færøerne om inva- 
lidepension m. v. 

§§ 1-44, ændringsforslaget, § 45, således 
ændret, og § 46 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Man gik dernæst til afstemning vedrø- 
rende forslag til lov for Færøerne om folke- 
pension. 

Lovforslagets §§ 1-39 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Man gik dernæst til afstemning vedrø- 
rende forslag til lov for Færøerne om 
offentlig forsorg. 

Lovforslagets §§ 1-42 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Sluttelig foretoges afstemning vedrørende 
forslag til lov for Færøerne om børnebidrag 
til enlige forsørgere m. v. 

Lovforslagets §§ 1-24 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at de fire lov- 
forslag går direkte til tredje behandling 
uden fornyet udvalgsbehandling. Hvis ingen 
gør indsigelse mod dette forslag, betragter 
jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om op- 
hævelse af plakat om kystfart. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 89) 
findes i tidenden sp. 1813). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til normerings- 
lov for finansåret 1967-68. 

(Lovforslaget (nr. 111) findes i tillæg A. 
sp. 2213, fremsættelsen i tidenden sp. 1825). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Jørgen Peder Hansen: Det foreliggende 
forslag til normeringslov for det kommende 
finansår må nødvendigvis være præget af, 
at vi i øjeblikket har siddende en tjeneste- 
mandskommission, som bl. a. arbejder med 
tjenestemændenes løn- og ldassificerings- 
problemer. Lovforslaget indebærer derfor 
først og fremmest en løsning for en lang 
række tjenestemænd af personlige spørgs- 
mål vedrørende pensions- og lønningsancien- 
nitet. Der er naturligvis ikke grund til at 
udskyde disse spørgsmål til senere løsning. 

Tjenestemandskommissionen fik som be- 
kendt udvidet sit kommissorium i maj må- 
ned sidste år, og det blev pålagt kommis- 
sionen at fremskynde arbejdet på et par 
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[Jørgen Peder Hansen.] 
felter mest muligt, nemlig vedrørende ud- 
arbejdelsen af et nyt løn- og klassificerings- 
system. Det er i lyset heraf, at det er blevet 
bestemt i år at udskyde de dele af norme- 
ringslovforslaget, der sædvanligvis påkalder 
den største interesse, nemlig normering af 
tjenestemandsstillinger og bestående stil- 
lingers eventuelle op- eller nedrykning. 

Netop på denne baggrund er der imidler- 
tid mange tjenestemænd, der er interessere- 
de i at høre nærmere fra ministeren om, 
hvornår han tænker sig arbejdet i kommis- 
sionen bragt til afslutning. Uanset at for- 
slaget til årets normeringslov ikke inde- 
holder det sædvanlige normeringsbidrag, er 
der gennem en særlig bestemmelse sørget 
for, at aspiranter til stillinger, hvis antal 
er fastsat i loven, ikke vil blive stillet ugun- 
stigere som følge af de særlige forhold i år, 
hvis der efter udløbet af aspiranttiden ikke 
findes ledige stillinger til dem. Lovforslaget 
dækker således disse aspiranter ind på alle 
områder. 

Jeg skal på mit partis vegne anbefale 
lovforslaget til en hurtig og velvillig be- 
handling. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
henvises til lønningsudvalget. Hvis ingen 
gør indsigelse mod dette forslag, betragter 
jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om Danmarks Nationalbank. 

(Lovforslaget (nr. 100) findes i tillæg A. 
sp. 2119, fremsættelsen i tidenden sp. 1727). 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages den under punkt 10 på dagsor- 
denen opførte sag, nemlig: 

Første behandling af forslag til lov om 
ikrafttræden for Grønland af møntlovene. 

(Lovforslaget (nr. 101) findes i tillæg A. 
sp. 2121, fremsættelsen i tidenden sp. 1728). 

Lovforslagene sattes til forhandling. 

Th. Mikkelsen: Med lovforslaget om æn- 
dring i lov om Danmarks Nationalbank 
og lovforslaget om ikrafttræden for Grøn- 
land af møntlovene har regeringen imøde- 
kommet et af Grønlandsudvalget fremsat 
ønske i den betænkning, udyalget afgav i 
1960, hvor man fastslog det ønskelige i, at 
det særlige grønlandske pengesystem blev 
afløst af danske nationalbanksedler og 
-mønter. Den foreslåede lovændring ved- 
rørende Danmarks Nationalbank tager netop 
sigte på, at Nationalbanken fra den kgl. 
grønlandske handel skal overtage admini- 
strationen af det grønlandske pengevæsen 
og dermed overtage eneretten til efter gæl- 
dende danske love at udstede de mønter og 
pengesedler, som skal være eneste gangbare 
betalingsmiddel i det grønlandske landom- 
råde. Der er endvidere fastlagt regler for 
modtagelse af udenlandsk valuta og fær- 
øske pengesedler og for salg af udenlandsk 
valuta. 

Overgangen til anvendelse af national- 
banksedler og mønter i Grønland skal efter 
aftale med Danmarks Nationalbank fore- 
løbig formidles af den kgl. grønlandske 
handel. 

Som følge af de geografiske forhold og 
stærke sæsonsvingninger i seddelomløbet er 
der behov for tilstedeværelsen af en stor 
seddelmængde i Grønland. I betragtning af 
de særlige økonomiske problemer i det 
grønlandske samfund er der derfor ved 
forhandling mellem ministeriet for Grønland 
og finansministeriet truffet aftale om, at den 
kapital, som den kgl. grønlandske handel 
har bundet i seddelmængde i det nugældende 
grønlandske pengesystem, skal holdes uden 
for Handelens almindelige driftsregnskab. 

Det overlades til ministeren for Grønland 
at fastsætte tidsbestemte regler for de i dag 
gældende grønlandske mønters fortsatte 
gyldighed i selve overgangsperioden. 

Jeg vil gerne spørge finansministeren, 
hvornår udmøntningen af to- og enørerne 
i møntbronze kan forventes tilendebragt, 
for da kan man jo sætte de love, der ved- 
toges i 1940-41 om udmøntning af alumi- 
niums- og zinkskillemønter, ud af kraft og 
derigennem opnå en del af den forenkling 
i møntlovgivningen, som finansministeren 
efterlyste i sin fremsættelse. Og hvornår 


